
Nieuwe zaal, nieuwe wet en het nieuw politiek verhaal 
Vandaag mag ik mijn maidenspeech houden, in deze nieuwe zaal, over de lange termijn agenda 
omgevingswet.  
 
En in een nieuwe zaal hoort ook een nieuw politiek verhaal.  
 
Het oude verhaal is de politiek van verdelen en heersen. Voor Groenlinks bestaat het nieuwe verhaal 
uit compassie en geweldloosheid.  Een verhaal waarin ieder van ons zijn of haar leven inricht zoals die 
dat wil. Zonder dat de omgeving daar de rekening voor betaalt. Bij een prettige leefomgeving hoort 
namelijk ook een cultuur van inclusiviteit en kansen, zodat iedereen mee kan doen. 
 
Voorzitter, doordat ik op mijn viertiende naar Nederland kwam en pas op mijn 21e een BSN-nummer 
kreeg ben ik best trots op het feit dat ik überhaupt hier sta, als statenlid.  
 
Maar er is ook een keerzijde. Ik heb het gevoel van uitsluiting, het gevoel om niet mee te mogen doen, 
voor het eerst in Nederland ervaren.  
Toen ik als tiener besloot om te werken, kreeg ik van de IND te horen dat dat niet mocht. Hoewel ik 
leerplichtig was, kreeg ik te horen dat studeren niet kon. Kortom, elke deur die ik van mijn 14e tot 21e 
aanklopte werd voor mijn gezicht dichtgesmeten, omdat ik geen BSN-nummer had, omdat ik officieel 
niet werd erkend als inwoner van Nederland. En toch sta ik hier en dit verhaal heet “van stateloos 
naar statenlid in 11 jaar”. En ik ben geen uitzondering. Er zijn veel jongeren, die net als ik, zich 
hebben moeten ‘invechten’.  
 
Voorzitter, dit is een van de beweegredenen waarom ik in de politiek actief werd: er zijn nog steeds 
heel veel mensen die zich niet gezien en gehoord voelen.  
 
Als nieuwe, en oude, Nederlander merk ik ook, net zoals waarschijnlijk veel Statenleden met mij, dat 
wij leven in een gepolariseerd tijdperk. De oude politiek draagt daaraan bij door de polarisatie meer 
aan te wakkeren dan daadwerkelijk de diverse groepen te verbinden. Zuid-Holland heeft 176 
nationaliteiten. Dat is wat GroenLinks betreft een rijkdom.  
 
Woorden doen ertoe, voorzitter, woorden kunnen scherper zijn dan wapens, woorden kunnen pijn 
doen en kwetsen of juist kracht geven en inspireren. Wij als politici hebben - ook verbaal - een impact 
op onze omgeving. Daarom dienen we onze woorden zorgvuldig te kiezen.  
 
GroenLinks was GEEN grote voorstander van de omgevingswet, maar het is een feit en niemand 
ontkomt aan de omgevingswet. Toch maken wij ons zorgen als het gaat om de invoering hiervan en 
daarom steunen we de motie van CU om een Invoeringsplan op te stellen.  
 
GroenLinks heeft ook een aantal voorstellen.  
 
Kindvriendelijke en inclusieve leefomgeving.  
Voorzitter, eerder heeft GroenLinks gevraagd om een verkenning naar een inclusieve en 
kindvriendelijke leefomgeving, maar er is al veel kennis hierover beschikbaar. Op verzoek van 
GroenLinks en PvdA hebben GS een gesprek hierover gepland. Daar is mijn fractie zeer erkentelijk 
voor. Wij denken dat dit een goed voorbeeld is van de uitgereikte hand van dit college richting de 
Staten. GroenLinks is van mening dat inclusieve en kindvriendelijke omgeving twee kanten van 



dezelfde medaille zijn. Als je leefomgeving kindvriendelijk is, is het ook inclusief voor alle groepen, 
denk aan mensen met een beperking.  
 
In de lange termijn agenda staat de verkenning naar inclusieve leefomgeving opgenomen. Er staat nog 
geen concrete data bij, daarom zijn we benieuwd wanneer de verkenning wordt gestart?  
 
Zoals in het voorstel van GS staat, wordt “kindvriendelijke leefomgeving door alle beleidsterreinen 
meegenomen te beginnen met sport en recreatie”. Dat is een mooie toezegging en daar zijn we blij 
mee. Maar om de aandacht op het creëren van een kindvriendelijke leefomgeving te blijven houden en 
te monitoren, stelt GL voor om een plan van aanpak “kindvriendelijke leefomgeving” op te stellen 
waarin staat hoe wij integraal door alle beleidsterreinen kindvriendelijk beleid gaat vormen. Graag een 
reactie hierop. 
 
En hoe regelen we de participatie en de stem van kinderen en jongeren bij het vormen van ons 
omgevingsbeleid? Dat is een uitdaging. Hoe zorgen we voor de input vanuit de kinderen?  
 
Afgelopen maanden heeft GS bijeenkomsten georganiseerd om input op te halen voor de uitwerking 
van het coalitieakkoord. GroenLinks juicht dit soort activiteiten van harte toe. Wat wij echter nog 
missen, is de inbreng van alle - ofwel zoveel mogelijk – diverse inwoners. Wij hebben een 
diplomademocratie. Waar het gaat om politieke participatie en invloed van burgers zijn het vooral de 
hoger opgeleide burgers en grote bedrijven die de weg naar de politiek weten te vinden. Als 
GroenLinks vinden wij het van groot belang dat alle inwoners in de provincie worden betrokken en 
een ieders stem wordt gehoord.  
De uitdaging is dan ook: Hoe wordt de participatie van inwoners met een grotere afstand tot de 
politiek vormgegeven?  
 
De Omgevingswet geeft ook nieuwe kansen, als het gaat om participatie. Maar bij participatie is goede 
communicatie van groot belang. Want hoe nodig je inwoners uit voor een participatie bijeenkomst? En 
hoe zorg je ervoor dat het niet de usual suspects zijn? Kortom hoe zorgen we voor een manier van 
communicatie waarbij iedereen in Zuid-Holland zich aangesproken voelt? GroenLinks heeft al eerder 
gepleit voor gemakkelijk taalgebruik en de inzet van info-graphics. Is het college bereid om dit een 
serieus thema te laten zijn bij het opstellen van beleidsstukken?  
 
Voorzitter, in het nieuwe omgevingsbeleid, dat we met elkaar maken, is participatie een belangrijk 
onderwerp. Voor GroenLinks is het belangrijk dat de provincie een uitgestoken hand toont naar alle 
Zuid-Hollanders. De communicatie vanuit de provincie is toonaangevend. Als ik kijk naar 
uitnodigingen en casuïstiek dan weerspiegelen die niet de diversiteit die Zuid-Holland rijk is.  
Imago-onderzoek bij gemeente Rotterdam laat zien dat veel inwoners met een migratieachtergrond 
zich onvoldoende herkennen in gemeentelijke communicatie; “zij hebben niet het gevoel dat hun 
gemeente weet wat hen bezighoudt, goed naar hen luistert en hen goed informeert”. 
 
Is het college bereid om communicatie een apart thema te laten zijn, en ook als zodanig te laten terug 
komen op de lange termijn agenda?  
 
Voorzitter, voor GroenLinks is communicatie een thema dat verder rijkt dan het omgevingsbeleid en 
de lange termijnagenda. Graag gaan wij in de commissie uitgebreid in gesprek met het college en 
collegafracties over dit thema. Is het college bereid om voorafgaand aan dat gesprek te onderzoeken 
hoe de communicatie van de provincie met onze inwoners kan worden verbeterd?  


